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Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvad prisen for en pakke cigaretter bør være, hvis øget grænsehan-

del skal undgås? 

 

Svar 

Ændringer i tobaksafgifterne kan have en betydelig effekt på grænsehandlen og den ille-

gale handel med cigaretter. Grænsehandel og illegal handel bør derfor inddrages i overve-

jelserne, når afgiftspolitikken tilrettelægges.  

 

Det er vigtigt at finde den rette balance mellem målsætning om at nedbringe tobaksfor-

bruget og dermed forbedre folkesundheden og samtidig undgå betydelige negative effek-

ter på grænsehandlen, den illegale handel og på statens indtægter. 

 

Grænsehandlen med cigaretter har været faldende over en årrække, mens forbruget af ci-

garetter ikke synes at være faldende, jf. Sundhedsstyrelsen, Danskernes rygevaner 2018. I den 

sammenhæng indikerer Skatteministeriets analyse i Skatteøkonomisk Redegørelse 2018, at der 

kan opnås en samfundsøkonomisk gevinst ved en mindre afgiftsforhøjelse.  

 

Endelig kan jeg oplyse, at Skatteministeriet i forbindelse med provenuberegninger mv. ge-

nerelt skønner, at afgiftsforhøjelser på grænsehandelsfølsomme varer, herunder også ciga-

retter og tobak, vil medføre øget grænsehandel. Ud fra den betragtning vil det således ikke 

være muligt at gennemføre isolerede danske afgiftsforhøjelser på cigaretter uden at på-

virke grænsehandlen.  

 

 


	Spørgsmål
	Svar

